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Aanwezig 
de heer 

K. 
Agricola, burgemeester gemeente Dantumadiel, 

ns 
Ministerie Justitie en 

Veiligheid (digitaal), 
de heer 

A. 
Bouwman, 

wethouder 
gemeente Tytsjerksteradiel (vervanger burgemeester Gebben), 

de 

heer 
A.A.M. 

Brok, commissaris 
van 

de Koning 
in 

de provincie Fryslân 
(voorzitter), 

    

   

Rijksvastgoedbedrijf, 

enn 
de heer 

R. 
Jonkman, wethouder 

gemeente Opsterland (vervanger 

van 

burgemeester 

Van 
Selm, vertegenwoordigt 

ook de 
gemeente Heerenveen), 

mevrouw S. Korthuis, burgemeester gemeente Ooststellingwerf, 
de heer J. 

Kramer, burgemeester gemeente Noardeast-Fryslân, 
de heer 

A. van 
de Nadort, 

burgemeester gemeente Weststellingwerf, 
de heer J. 

Rijpstra, burgemeester 

gemeente Smallingerland, 
de heer 

M. 
Schrier, burgemeester gemeente Vlieland, 

de heer 
L. 

Spoelstra, 
locoburgemeester gemeente Achtkarspelen (vervanger 

burgemeester 
Brouwer), jourgemeester gemeente Achikarspelen (vervan 

de heer 
L. 

Stoel, burgemeester gemeente Ameland, de heer 
F. 

Veenstra, burgemeester gemeente 
De 

Fryske Marren, mevrouw J.W. de Vries, 

burgemeester gemeente Súdwest-Fryslân, 
mevrouw 

M. 
Waanders, 

burgemeester gemeente Waadhoeke, de heer 
B. 

Wassink, wethouder 
gemeente 

Leeuwarden 
(vervanger burgemeester Buma) 

  

Afwezig 
met 

kennisgeving: 
de heer O. Brouwer, burgemeester Achtkarspelen, 

de heer S. 

Buma, burgemeester gemeente Leeuwarden, de heer J. 

Gebben, burgemeester gemeente Tytsjerksteradiel, 
mevrouw 

|. 

van 

Gent, burgemeester gemeente Schiermonnikoog, 
mevrouw 

C. van 
de Pol, burgemeester gemeente Terschelling, 

mevrouw 

E. van 
Se/m, burgemeester gemeente Opsterland, 

mevrouw 
|. 

Sjerps, burgemeester gemeente Harlingen, 
de heer 

T. van 
der 

Zwan, burgemeester 
Heerenveen 

  

Opening 

De commissaris 
van 

de 
Koning 

heet een ieder 
van 

harte welkom. 
Fijn 

dat 
bijna 

alle 

burgemeesters aanwezig zijn. 
Een 

speciaal 
woord 

van 
welkom is er voor 

burgemeester 

Korthuis, sinds kort de waarnemend 
burgemeester 

van 
de 

gemeente Ooststellingwerf. 
Ook 

heet de commissaris 
van 

de 
Koning 

de 
vertegenwoordigers 

van 
het Rijk, het 

Rijksvastgoedbedrijf (RVB) 
en het COA 

van 
harte welkom, 

van 
het Ministerie 

van 
Justitie en Veili 

van 
het RVB, 

Alle drie 

benadrukken 
zij 

dat het 
Rijk, 

het 
RVB 

en het COA 
graag 

bereid 
zijn 

om te 
helpen. 

De 

commissaris 
wijst op 

het 
vertrouwelijke 

en besloten karakter 
van 

deze 
vergadering 

van 
de 
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Provinciale Regietafel Migratie en Integratie. De regietafel is bijeengeroepen vanwege twee 

zorgwekkende ontwikkelingen. Die betreffen de huidige instroom in de migratieketen en de 

achterblijvende uitplaatsing van vergunninghouders naar huisvesting in gemeenten. Doel van 

deze bijeenkomst is om uiteindelijk een rapportage op te leveren die een globaal beeld geeft 

van de mogelijkheden in Fryslân voor het (tijdelijk) vergroten van de reguliere 

opvangcapaciteit van het COA en van het ontwikkelen van (tijdelijke) huisvesting voor 

vergunninghouders. Het is te zijner tijd aan de gemeenten om de communicatie over 

concrete opties en oplossingen te verzorgen. Dat zal heel zorgvuldig moeten gebeuren. 

Vervolgens geeft de commissaris van de Koning gelegenheid tot het stellen van vragen. De 

beantwoording daarvan levert de volgende informatie 
op. 

➢ De hulp van het RVB bestaat vooral uit het beschikbaar stellen van vastgoed en gronden 

voor reguliere opvang en/of het versneld huisvesten van vergunninghouders en het 

ondersteunen bij het mogelijk versnellen van procedures. In Fryslân gaat het mogelijk om 

gronden in de gemeenten Leeuwarden, Opsterland en Súdwest-Fryslân. 

➢ Problemen met koppelingen zijn er wel geweest, maar spelen nu niet meer behalve in de 

gemeente Súdwest-Fryslân. Het blijft lastig 
om 

passende huisvesting te vinden voor 

vergunninghouders. 

Burgemeester Korthuis pleit ervoor om de problematiek breder te trekken en meer te bezien 

op de lange termijn. Dan gaat het ook over de problematische woningmarkt, nu en later. Zij 

ziet oplossingen in het creëren van andere woonvormen, het mengen van doelgroepen en 

het samenwerken met aangrenzende gemeenten. Dat zou ook het draagvlak onder de 

bevolking kunnen bevorderen. 

Wethouder Wassink geeft aan dat de gemeente Leeuwarden haar best doet om een bijdrage 

te leveren aan de oplossing van beide geschetste problemen. Momenteeel zoekt de 

gemeente naar een geschikte plek voor een regionale opvanglocatie (ROL) . Een aanbod 

voor noodopvang is gedaan. De gemeente heeft liever geen noodopvang en AZC/ROL 

gelijktijdig. De gemeente doet haar uiterste best om de achterstand in de huisvesting van 

statushouders in te lopen. Naar de percelen in de inventarisatie van het RVB moet de 

gemeente nog kijken. 

Burgemeester Van de Nadort legt uit dat het voor zijn gemeente lastig is om een inspanning 

te leveren. Daarvoor ontbreekt het de gemeente aan bruikbaar vastgoed. Zo is bijvoorbeeld 

een pand dat tijdens de vorige crisis gebruikt kon worden, inmiddels gesloopt. Ook is er geen 

locatie 
van een 

derde in beeld. Wellicht zijn 
er 

gronden te vinden voor 
het plaatsen 

van 

wooneenheden die ook beschikbaar zijn voor andere doelgroepen. Dit kan het draagvlak 

bevorderen. 

Ook voor de gemeente Achtkarspelen is het lastig om op dit moment een concrete 

inspanning te leveren, zo laat wethouder Spoelstra weten. Geschikt (gemeentelijk) vastgoed 

is momenteel niet voorhanden. Het mengen van doelgroepen zou ook in Achtkarspelen een 

goed idee kunnen zijn. Wethouder Spoelstra neemt dit idee mee naar het college en brengt 

het ook bij de woningcorporatie onder de aandacht. 

Burgemeester Agricola laat weten dat voor de gemeente Dantumadiel, ondanks het feit dat 

de bereidheid er zeker is, de mogelijkheden voor het leveren van een inspanning zeer 
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beperkt zijn. Een eerste inventarisatie laat zien dat er momenteel geen bruikbare panden en 

gronden beschikbaar zijn. 

Ook de gemeente Noardeast-Fryslân moet, na een eerste inventarisatie, vaststellen dat de 

mogelijkheden begrensd zijn. De paar mogelijke opties die er qua panden zijn, zijn particulier 

bezit. Ook zijn er geen gronden beschikbaar. Maar de bereidheid om er naar te kijken is er 

zeker, zo laat burgemeester Kramer weten. Noodopvang zou eventueel kunnen in 

leegstaande bedrijven. 

Voor de gemeente Opsterland geldt dat ze niet veel ruimte beschikbaar heeft. In de 

dependance voor AMV-ers behorende bij het AZC in Drachten is geen extra ruimte. Het 

perceel uit de inventarisatie van het RVB kent wethouder Jonkman niet. Dat zou nog 

besproken moeten worden in het college. De gemeente is in principe zeker bereid tot het 

leveren van een inspanning en staat open voor een gesprek over noodopvang. In dat geval 

zou overigens ook naar de capaciteit van de politie gekeken moeten worden. 

Daarop geeft de commissaris van de Koning het woord aan de burgemeesters van de 

gemeenten die nu al asielzoekers opvangen. 

Burgemeester Waanders vertelt dat het AZC in Sint Annaparochie, zeker op de korte termijn, 

geen capaciteit beschikbaar heeft. Het zit helemaal vol. De huisvesting van arbeidsmigranten 

is op dit moment een item. De bereidheid voor noodopvang is er. 

In de gemeente De Fryske Marren zijn er voor de korte termijn mogelijkheden in het AZC in 

Balk. Burgemeester Veenstra wijst er volledigheidshalve op dat hier mogelijk juridische 

haken en ogen aan zitten vanwege een uitspraak van de Rechtbank Noord-Nederland. Maar 

de bereidheid tot het leveren van een inspanning is er zeker. En ook groeit het draagvlak. 

In de gemeente Súdwest-Fryslân zijn er op beperkte schaal misschien mogelijkheden, 

bijvoorbeeld in Heeg. Burgemeester De Vries geeft 
aan dat nog niet alle opties in het college 

besproken zijn. De burgemeester doelt daarmee op de percelen in de inventarisatie van het 

RVB. Draagvlak, met name in kleine dorpen, is van belang net als het voeren van een 

zorgvuldig 
proces. 

De meeste opvangcapaciteit in de gemeente Smallingerland zit vol, extra ruimte is er niet. 

Spijtig dat daardoor de procedure langer gaat duren. Burgemeester Rijpstra informeert naar 

mogelijkheden voor sobere opvang voor kansarme asielzoekers. 

Wethouder Bouman laat weten dat in de gemeente Tytsjerksteradiel er op beperkte schaal 

mogelijkheden zijn voor opvang van een bepaalde groep asielzoekers die in dezelfde 

doelgroep vallen als de asielzoekers die nu al op die locatie worden gehuisvest. De 

gemeente is bereid om te kijken naar locaties voor noodopvang. Flexibel wonen is 

aantrekkelijk om zo de verschillende doelgroepen te mengen. 



toont zich 
in 

zijn 
reactie 

verheugd 
over de 

inspanningen 
die de 

gemeenten 
nu 

al 
leveren en stelt vast: 

e 

Dat er een 

grote 
bereidheid 

uitgesproken 
is om mee te werken 

aan 
een 

oplossing 
voor 

dit 
grote 

en 

urgente probleem 

in 
de 

migratieketen. spreekt 
daarvoor 

zijn waardering 
uit. Mochten 

er, bijvoorbeeld bij noodopvang, knelpunten zijn, 
dan wordt 

hij graag gebeld. 

e 

Dat 
in 

het 
geval 

van 
beschikbare locaties de 

hulpvraag 
betreffende 

vertrouwelijkheid 
en 

draagvlak speelt. 

e 

Dat 
bij 

beschikbaarheid 
van 

woningen 
voor statushouders betrokkenheid 

van 

colleges, 

gemeenteraad 
en 

woningcorporaties nodig 
is. 

e 

Dat er weliswaar interesse is voor de vlekken 
van 

het 
Rijksvastgoedbedrijf 

maar 

nog 

geen 
commitment. 

En 
dat het interessant is om 

naar 
een 

mix van 

doelgroepen 
te 

kijken. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

In 
antwoord op de 

vraag van 

burgemeester Rijpstra 
over de 

mogelijkheden 
voor sobere 

opvang legt pe 
uit dat die vorm van 

opvang 

de 

doorstroming 

vanuit de AZC's 

zeker bevordert. Locaties hiervoor 
zijn 

echter 
lastig 

te vinden. 

Afrondend 
legt 

de commissaris 
van 

de 
Koning 

uit dat 
hij 

een 

rapportage 
voor de minister 

van 

BZK 

opstelt 

naar 

aanleiding 

van 
deze 

bijeenkomst. 
Rode draad daarin is de 

positieve 

grondhouding bij 
en 

grote 
bereidheid 

van 
alle Friese 

gemeenten 
om 

naar 

vermogen 
een 

bijdrage 
te leveren 

aan 
de 

oplossing 

van 
de 

problemen 

in 
de 

migratieketen. 
De meeste 

potentie 
daarvoor zit 

op 
dit moment vooral 

bij 
de 

gemeente 
Leeuwarden. De commissaris 

van 
de 

Koning spreekt zijn 
vertrouwen uit 

in 
alle 

gemeenten. Ongetwijfeld gaan zij 
er samen 

met het 
RVB 

en het COA uit komen. Mochten de 
gemeenten stagnatie ervaren, 

dan 

verneemt de commissaris 
van 

de 
Koning 

dat 
graag. 

Tot besluit informeert 
burgemeester 

Korthuis 
naar 

de 
mogelijkheden 

die de 
provincie 

heeft 

voor het 
helpen 

van 
de 

gemeenten, bijvoorbeeld bij 
de 

woningbouw 
en het versterken 

van 
de 

economie. 
Burgemeester 

Veenstra sluit zich 
hierbij graag 

aan. 
De commissaris 

van 
de 

Koning verwijst daarop 

naar 
een online 

bijeenkomst 
met 

gedeputeerden, 
wethouders en 

burgers 

waar 
dit 

punt ingebracht 

kan 
worden. 

Overigens 
zoekt de 

provincie graag 
de 

verbinding 
met de 

gemeenten. 

Burgemeester 
Waanders tot slot 

pleit 
ervoor om het thema 

van 
de 

tijdelijke opvang 
en de 

ideeën voor duurzame 
concepten 

breder 
op 

te pakken en deze ook 
in 

andere 
gremia 

te 

bespreken 
om zo het 

draagvlak 
te 

vergroten. BE ijs 

in 
dit verband 

op 
het 

rapport 
Een thuis voor iedereen, een 

adviesrapport 

van 
de 

interbestuurlijke werkgroep 

versterking 
beleid 

huisvesting aandachtsgroepen 
onder 

voorzitterschap 

van 
Bernard ter 

Haar. 

Sluiting 

De commissaris 
van 

de 
Koning 

sluit de 
vergadering. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is achterwege gelaten
op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld correspondeert met de
bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

J Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van de eerbiediging

van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen


